
La rehabilitació del carrer Girona
Els responsables de l'Associació de Veïns Girona
Centre es mostraven la tarda de dimarts passat
especialment contents en comprovar com es
celebrava d'una Forma oficial, l'inici de les obres del
carrer de Girona en el tram que va des del carrer
d'Agustí Vinyamata fins el carrer de Francesc Ribas.
Es tracta d'un ampli i ambiciós projecte urbanístic
de rehabilitació que afecta un dels trams principals
d'una via cèntrica de la ciutat convertida en carrer,
carretera... i que haurà d'estar en obres durant uns
nou mesos segons les previsions. La història més
recent ens diu que es tracta d'una rehabilitació
esperada i desitjada per veïns i comerciants, ja que
Fa molt de temps que no es Fa en aquesta via cap
reforma important.

ELS VEÏNS I COMERCIANTS DE LA ZONA (amb
molts carrers transversals que també veuran
millorats els seus serveis) esperen que el resultat
final de les obres es converteixi en una recuperació
més amable per als ciutadans, tot oferint més
possibilitats per comprar amb tranquil·litat, passejar,
gaudir de l'espai... aspectes positius que hauran de
començar a avaluar-se una vegada hagin acabat
totes les obres a realitzar, que són moltes, ja que
afectaran també molts dels serveis generals que es
troben al subsòl.

ABANS DE LA FINALÍTZACIÓ DE LES OBRES, però,
els veïns i ciutadans en general saben que els esperen
dies de soroll, de pols. de canvis de senyalització,
de problemes relacionats amb l'aparcament, tot
directament relacionat amb un peatge que haurem
de pagar tots plegats per tal de comptar amb un
espai totalment rehabilitat. Els responsables de les
obres a nivell municipal, juntament amb els gestors de
l'empresa constructora, hauran de treballar molt bé i
conjuntament per tal que els efectes negatius siguin
els menys possibles. Veurem com afecta tot plegat en
el dia a dia dels ciutadans.

ioht-Vi
L'impressor i periodista Amador Garrell i Alsina va
fer bona la dita Granollers Vila Oberta (títol d'un llibre
a tenir sempre en compte) en relació al paper que
socialment ha jugat, juga i ha de jugar la capital de la
comarca.

EN ELS TEMPS ALS QUALS FEIA REFERÈNCIA
L'AMADOR (anys 50 del segle passat), els Open Night
encara eren per descobrir. Aquest divendres al vespre,
els de Gran Centre, entitat que presideix la Montserrat
Gaussa, organITtzaran en col·laboració amb el Gremi
d'Hostaieria i l'Ajuntament de la ciutat, la segona edició
d'una iniciativa que l'any passat va tenir molt bona
acollida per part de la gent.

ELS NÚMEROS DE LA PRIMERA EDICIÓ DE L'OPEN
NIGHT (més de 5.000 menús servits pels restaurants,
700 pernoctacions, prop de 100 establiments comercials
oberts de 8 a 12 del vespre...) són més que significatius.
Passat un any, els organitzadors tornen de nou a
apostar per una iniciativa que és el resultat de moltes
sumes sectorials i institucionals, una línia a seguir.
Granollers, que esdevé punt referencial per unes hores,
segueix així un model de superació i esforç en uns
temps complicadíssims econòmicament parlant, tot
oferint propostes innovadores plenes d'il·lusió, d'aquí la
importància que té la tasca que duen a terme.
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PACO MONJA, director

GRANOLLERS OBERTA SEMPRE
A LA COMARCA

Granollers viurà la nit d'aquest divendres, dia 5 d'abril, la segona edició de l'Open Night,
una iniciativa que ha esdevingut una feliç troballa pel que fa a les propostes més o menys
innovadores que tenen com a objectiu per part dels organitzadors, oferir iniciatives que ser¬
veixin per impulsar el teixit associatiu i comercial de la ciutat. Darrera d'aquesta proposta es
troba Gran Centre, entitat que presideix des de fa uns quants anys la Montserrat Gaussa, i
d'altres entitats institucions com el Gremi d'Hostaieria (amb el sempre actiu Enric Gisbert) i
l'Ajuntament de Granollers, que es suma a la proposta tot jugant el seu paper institucional.

Evidentment, més enllà d'aquestes consideracions i d'altres de més positives, hi ha qui
veu en aquesta proposta únicament els aspectes mercantilistes i purament comercials de
l'operació en un intent de treure importància a l'esdeveniment. Amb una visió així, de tan cur¬
tes mires (malgrat que la proposta convidi directament a la compra i al consum), no anirem
en lloc. I menys en aquests moments. En aquest cas seria més just i més encertat pensar en
l'esforç que fan els comerciants, restauradors i hotelers per tal que el nom de Granollers soni
més enllà de la comarca, cosa gens fàcil d'aconseguir. Mentre això arriba i es produeix, què
n'és de bo que Granollers estigui oberta sempre a la comarcal Nota; Ho va estar durant molts
anys amb motiu de la tradicional Fira i Festes de l'Ascensió; i ho està ara durant els dies de la
Festa Major de Blancs i Blaus i... de l'Open Night.

Una democràcia
de baixa intensitat

Aquests dies hem tornat a viure un intent
de criminalització d'un moviment ciutadà que
ha aconseguit organitzar, visualitzar i remoure
les consciències de milers de ciutadans sobre
el drama social que representen els desnona-
ments. Hem vist com s'ha intentat criminalitzar
a la PAH; aquest intent de desprestigi i crimina¬
lització és un clar exemple d'aquesta democrà¬
cia de baixa intensitat, ara els ha tocat a ells,
però quan els sindicats vàrem convocar vaga
general, vàrem ser nosaltres; tothom que
es posicioni contra el poder establert,
potser o ha de ser criminalitzat
amb mentides o amb informa
cions falses.

Una part dels representants
polítics han decidit que només
volen a la ciutadania com a

electors i no com a ciutadans,
i que els electors només tenim
dret a participar una vegada
cada quatre anys; i un cop els
nostres polítics han estat escollits,
no els podem exigir responsabilitats
dels seus actes com a representants de
la sobirania popular, tot i que incom¬
pleixin els seus programes electorals.

Però quines opcions tenim els elec¬
tors durant aquests quatre anys? Se'ns
diu que podem participar de diferents
formes com per exemple les ILP's,
iniciatives que un cop arriben als par¬
laments, ja sigui el Català o l'Espanyol,
sempre són escapçades i modificades,
la majoria de vegades tot i obtenir el
recolzament de milers de ciutadans.
En trenta anys de democràcia a l'estat
espanyol, només una ILP ha passat el
tràmit parlamentari I per què, doncs
perquè aquí la darrera paraula la
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tornen a tenir aquests senyors que han
decidit que no volen governar per al poble,
sinó per als seus interessos o els dels seus

partits.
Per tant, a part de les eleccions què

ens queda, doncs, la protesta, la protesta
pacífica. Però qui exerceix mes pressió, un
ciutadà manifestant-se pacíficament reco¬
llint un milió de firmes, o un dels grans ban¬
quers que veuen perillar el seu compte de
resultats? Hi ha diferents tipus de violència

i fer fora de casa seva a una família
i fer-li pagar una casa que ja no
tenen, també es violència, la
podríem qualificar com a vio¬
lència de l'estat, però aquesta
a la nostra jove democràcia és
permesa i no està mal vista, ja
que és més important el siste¬
ma bancari que els ciutadans.

Per què es té por de la pro¬
testa i de la participació de la

ciutadania? Possiblement perquè
la nostra o seva jove democràcia no

és tan democràtica com se'ns ha volgut fer
creure, és una democràcia de baixa intensi¬
tat en la qual al ciutadà se'ns vol com elec¬
tor però no com a subjecte actiu. La nostra
jove democràcia com moltes vegades es
diu tampoc representa el que crec que vol
dir la paraula joventut, ganes d'aprendre i
de canviar les coses. La nostra és una de¬
mocràcia cansada, que hem de començar a
canviar. Participant i canviant el nostre rol,
nosaltres no som simples electors, som ciu¬
tadans i volem que els governants estiguin
amb nosaltres i no contra nosaltres.

Óscar Riu
Secretari comarcal UGT Vallès Oriental
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